
Procesul-verbal al 9edintei Comisiei de urbanism 9i amenajarea
teritoriului din data de 26 aprilie 2023, ora 15.00

§edinta s-a desfa9urat atat prin prezenta fizica, la sediul autoritatii
deliberative din municipiul Bucure9ti, B-duI Regina Elisabeta nr. 47, sector
5, etaj 3, cat 9i prin mijloace electronice, prin intermediul platforrnei online
de videoconferinta Webex.

Convocarea sedintei comisiei a fost facuta la solicitarea din data de
24.04.2023 a domnului pre9edinte Hazarian Constantln.
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NUME $1 PRENUME

Presedinte - HAZARI AN CONSTANTIN – prezent
Secretar - MILEA DAN – prezent
MORARU ADRIAN FLAVIUS – prezent
NICORESCU NICOREL – prezent
RIGU ANDREI DANIEL – prezent
SMIGHELSCHI COSMIN VICTOR – prezent
PAVEL MARIUS ADRIAN – prezent
SUHAN VALERIU NICOLAE – prezent
IONESCU ANDREI GEORGE – absent
VIGHECIU ADRIAN NICOLAE – prezent
CALENTARU NASI – Drezent
GHERGHICEANU FLORENTINA – prezent
VI$AN HORIA ALEXANDRU – prezent

Ordinea de zi a 9edintei comisiei comunicata prin convocare:

Punctul nr. 42 de pe ordinea de zi a §edintei Consiliului General al
Municipiului Bucure9ti din data de 27.04.2023, proiectul de hotarare
privind Tmputernicirea expresa a Consiliului Local al Sectorului 4, de a
hotarT, in conditiile legii, cu privire la asocierea Sectorului 4 al Municipiului
Bucure9ti cu Ministerul Transporturilor 9i Infrastructurii, Societatea de
Transport cu Metroul Bucure9ti „METROREX” S. A., Consiliul Judejean
llfov, Compania Nationala de cai Ferate „CFR” – S.A. 9i Sectorul 5 al
Municipiului Bucure9ti, in vederea realizarii Tn comun a proiectului de
utilitate publica privind extinderea Magistralei M4 de metrou: Tronsonul
Gara de Nord – Gara Progresul;
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Punctul nr. 43 de pe ordinea de zi a 9edintei Consiliului General al
Municipiului Bucure9ti din data de 27.04.2023, proiectul de hotarare
privind Tmputernicirea expresa a Consiliului Local al Sectorului 5, de a
hotarT, in condijiile legii, cu privire la asocierea Sectorului 5 al Municipiului
Bucure9ti cu Ministerul Transporturilor 9i Infrastructurii, Societatea de
Transport cu Metroul Bucure§ti „METROREX” S. A., Consiliul Judetean
llfov, Compania Najionala de cai Ferate „CFR” – S.A. 9i Sectorul 4 al
Municipiului Bucure9ti, in vederea realizarii Tn comun a proiectului de
utilitate publica privind extinderea Magistralei M4 de metrou: Tronsonul
Gara de Nord – Gara Progresul.

Participa:
Doamna Bardan Lorena Mihaela, Sef Serviciu, Serviciul Planificare

Lucrari:
Domnul Eremia Cristian, – §ef Serviciu, Serviciul Strategie

Transport Urban;
Domnul llie Unga, Director Executiv, Direcjia Generala de Poli jie

Locala 98 Control a Municipiului Bucure9ti;
Domnul Sergiu Petrea, reprezentant al Ordinului Arhitecjilor din

Romania:
Domnul Andrei Fenyo, reprezentant al Ordinului Arhitectilor din

Romania.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Buna ziua!
Sunt prezenti 10 din cei 13membri ai comisiei, avem cvorum pentru

a Tncepe 9edinja cornisiei.
Ordinea de zi a sedintei de astazi este urmatoarea
1.Punctul nr. 42 de pe ordinea de zi a §edintei Consiliului General al

Municipiulut Bucure9ti din data de 27.04.2023, proiectul de hotarare
privind imputernicirea expresa a Consiliului Local al Sectorului 4, de a
hotarT, in condi{iile legii, cu privire la asocierea Sectorului 4 al Municipiului
Bucure9ti cu Ministerul Transporturilor 9i Infrastructurii, Societatea de
Transport cu Metroul Bucure9ti „METROREX” S. A., Consiliul Judetean
llfov, Compania Nationala de cai Ferate „CFR” – S. A. 9i Sectorul 5 al
Municipiului Bucure9ti, in vederea realizarii Tn comun a proiectului de
utilitate publica privind extinderea Magistralei M4 de metrou: Tronsonul
Gara de Nord – Gara Progresul;

2.Punctul nr. 43 de pe ordinea de zi a 9edintei Consiliului General al
Municipiului Bucure9ti din data de 27.04.2023, proiectul de hotarare
privind imputernicirea expresa a Consiliului Local al Sectorului 5, de a
hotarT, in condijitle legii, cu privire la asocierea Sectorului 5 al Municipiului
Bucure9ti cu Ministerul Transporturilor 9i Infrastructurii, Societatea de
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Transport cu Metroul Bucure§ti „METROREX” S. A., Consiliul Judetean
llfov, Compania Nationala de cai Ferate „CFR” – S. A. si Sectorul 4 al
Municipiului Bucure9ti, in vederea realizarii Tn comun a proiectului de
utilitate publica privind extinderea Magistralei M4 de metrou: Tronsonul
Gara de Nord – Gara Progresut;

3.Solicitarea domnului Victor Tau9anu;
4.Solicitarea domnului Alexandru Filimon.

Supun la vot ordinea de zi.
Eu sunt pentru.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
Pentru

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
S-a conectat 9i domnul Smighelschi, deci sunt prezenji 11 membri

al corrllslel
Cu 10 voturi pentru, 0 Tmpotrivi 9i 1 abtinere, ordinea de zi a

fost aprobata.1

Punctul 1 de pe ordinea de zi, proiectul de hotarare privind
Tmputernicirea expresa a Consiliului Local al Sectorului 4, de a hotarT,
in condijiile legii, cu privire la asocierea Sectorului 4 al Municipiului
Bucure9ti cu Ministerul Transporturilor 9i Infrastructurii, Societatea
de Transport cu Metroul Bucure9ti „METROREX“ S.A., Consiliul
Judejean llfov, Compania Najionala de cai Ferate „CFR“ - S.A. 9i
Sectorul 5 al Municipiului Bucure§ti, in vederea realizarii in comun a
proiectului de utilitate publica privind extinderea Magistralei M4 de
metrou: Tronsonul Gara de Nord – Gara Progresul.

ii rog pe colegii de la directiile ini+iatoare sa ne prezinte proiectele.

Domnul Eremia Cristian – §ef Serviciu, Serviciul Strateqie Transport
Urban

Directia Transporturi a fost cosemnatara a raportului de specialitate,
Tmpreuna cu Direcjia Investijii. Am primit solicitarea de la Direc jia
Generala de Investitii privind aceasta asociere Tntre sectorul 4, sectorul 5,
Metrorex, Consiliul Judetean llfov si CFR S. A. Practic, Directia
Transporturi, avand in vedere buna practica existenta cu privire la
asocierea Sectorului 4 cu Metrorex, cand s-a facut statia de la Tudor
Arghezi, noi ca direcjie am aprobat acest raport comun de specialitate,

1 Dornnii Hazarian Constantin 9i $uhan Valeriu Nicolae §i-au exprimat optiunea de vot verbal. Prin
urmare, voturile au fost consemnate Tn procesul-verbal in conformitate cu Tnregistrarea audio, precum
9i cu rezultatele generate de platforma online de videoconferinta WebEx
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1-am semnat, pentru ca este o prevedere legala privind asocierea. Ne-am
fi dorit sa avem ni9te informatii mai exacte cu privire la locatia acestui
terminal care se presupune ca se face acolo.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Proiectele acestea de Tmputernicire vor avea la baza 9i ni9te proiecte

de urbanism, pentru rezolvarea strazii, sau partea aceasta este deja
facuta?

Domnul Eremia Cristian – §ef Serviciu, Serviciul Strategie Transport
Urban

Directia Transporturi nu a primit niciun astfel de proiect de
arhitectura sau alte documente urbanistice, n-am primit nimic Tn acest
sens

Doamna Bardan Lorena Mihaela. Sef Serviciu. Serviciul Planificare
Lucra ri

Din raportul de specialitate reiese ca a fost Tn dezbatere publica un
PUZ 9i ca ar fi primit 9i finanjare prin PNRFR pentru acest proiect.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Deci se face un singur PUZ pentru toata extinderea?

Doamna Bardan Lorena Mihaela. Sef Serviciu. Serviciul Planificare
Lucrari

Tmpreuna cu sectorul 5, de aceea 9i cei de la sectorul 5 au cerut
aceasta Tmputernicire pentru acest protocol.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Ei ne-au pus la dispozitie textul acelui protocol?

Doamna Bardan Lorena Mihaela. Sef Serviciu. Serviciul Planificare
Lucrari

Da, dar acel protocol este doar Tntre cele patru entitati. Au spus ca
sectorul 4 este cel care va initia toate procedurile, el va fi liderul de
asociere. Ulterior, dupa aprobare §i dupa ce vor stabili tot ce vor face,
probabil vor face acte adijionale la acest protocol unde vor spune clar ce
atributii are fiecare.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Deci nu se prevede clar ce atribu{ii are fiecare.
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Doamna Bardan Lorena Mihaela, Sef Serviciu, Serviciul Planificare
Lucrari

Doar atat, ca se constituie aceasta asociere. Pe urma, conform legii
achizitiilor, liderul de asociere are dreptul sa faca achizitii §i ceilalti sa
participe Tn calitate de membri la aceste achizitii.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Nu sunt specificate foarte clar investi{iile care se vor face.

Doamna Bardan Lorena Mihaela, Sef Sewiciu, Serviciul Planificare
Lucrari

Nu spun clar. Spun in raport cate stajii vor fi, care este lungimea,
estimarea valorii. §i ulterior, probabil dupa ce vor face studiul de
fezabilitate, se va concretiza unde va veni exact acest terminal.

Domnul Eremia Cristian – §ef Serviciu, Serviciul Strateqie Transport
Urban

Prin acest protocol, practic se creeaza cadrul juridic Tntre cele patru
entitali, ca sa poata sa Tnceapa colaborarea.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Mai sunt Tntrebari?

Domnul Consilier RiFlu Andrei Daniel
Da. in primul rand, mi se pare ca ar trebui sa se aprobe planul

urbanistic zonal pentru aceasta linie de metrou, Tnainte sa aprobam
protocolul de colaborare intre sectorul 4, respectiv sectorul 5, cu Ministerul
Transporturilor. Adica Tntai trebuie sa vedem cum o sa arate linia de
metrou, ca sa putern sa decidem, dupa aceea, asupra asocierii pentru
realizarea respectivei linii de metrou. Adica e pus carul inaintea bolilor, din
punctul meu de vedere. in al doilea rand, a9a cum ati observat 9i
dumneavoastra, domnule pre9edinte, nu se precizeaza concret care va fi
colaborarea. Protocolul de colaborare spune doar ca vor colabora pentru
realizarea liniei de metrou, nu stiu unde este mentionat acest terminal
despre care vorbiti. Qi, a9a cum sunt formulate cele doua hotarari, rezulta
ca sectorul 4, respectiv sectorul 5, ar putea sa contribuie Pi la realizarea
galeriilor de metrou, adica la orice componenta a respectivei linii de
metrou

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
O sa va spun ce am injeles eu. Eu Tnteleg ca este un acord-cadru

pentru a Tncepe o colaborare, avand in vedere ca, din cate 9tiu, nici planul
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urbanistic zonal pentru extinderea acestei magistrale nu este votat, ei nu
pot sa ne spuna foarte clar mai multe date concrete. Practic, noi Ie dam
un vot ca sa le perrnitem sa Tnceapa o colaborare pentru a rezolva aceasta
problema. Avand in vedere care este stadiul infrastructurii de transport in
Bucure§ti, este cazul sa Ie dam tot ce cer, macar sa se Tntample ceva cat
mai repede, sa avem 9i noi ni9te realizari Tn mandatul acesta. Decat sa
iasa dupa aceea sa spuna ca i-au blocat cei din Consiliul General cand
aveau nevoie de un pic de ajutor, mai bine sa spuna ca au avut tot sprijinul
din partea Consiliului General.

Mai aveti Tntrebari? Domnul Moraru?

Domnul Consilier Moraru Adrian Flavius
Multumesc! Parerea mea este ca adancim toata aceasta distopie Tn

care traim, prin faptul ca avem subunitati administrative ale Bucure9tiului
care se ocupa de lucruri care ar trebui sa tina de primaria generala. Daca
ne uitam pe prima pagina, vedem ca toli reprezentantii de acolo sunt de
la PSD 9i ca probabil Tncepe campania electorala. Dar acesta este un alt
aspect 9i nu acesta Tmi influenteaza rnie daca votez pentru sau Tmpotriva.
Problema este ca aceste lucruri tin de Primaria Capitalei. Daca o sa-mi
spuneti ca Primaria Capitalei nu are bani sa faca aceste investijii, asta
este un alt subiect pe care ar trebui sa-I discutam, nu in cadrul Comisiei
de urbanism, ci Tntr-un alt cadru. Dar daca descoperim ca sucursalele, ca
sa ma refer a9a, ca la o companie, sunt mai bogate decat firma principala,
trebuie sa lucrezi la cadrul institutional in care functioneaza aceste lucruri
Ati vazut ca inclusiv Tn companiile municipale unele dintre prirnariile de
sector, adica sucursalele firmei mama, au ajuns sa fie acjionari sau Tncep
sa devin actionari. Eu unul nu sunt de acord cu lucrul asta. Metroul nu este
at unui sector, este al Capitalei, pana la urma. qi lucrurile astea ar trebui
sa fie facute de Capitala. Daca Capitala este fara bani sau lene9a, este
problema executivului. Capitala este lene9a, permiTand sectoarelor sa-9i
balteze cum doresc ei, de la borduri Ia cum arata statiile de metrou
modernizate sau statiile de tramvai. Daca esti turist Tn Bucuresti, nu
Tntelegi daca e9ti Tntr-un ora9 sau in 9ase ora9e, ca in fiecare sector
baltarea este diferita, tot ce Tnseamna infrastructura pe care Primaria
Capitalei o transfera Tn administrarea sectoarelor. Apropo de sectoare, am
vazut ca astazi, la sectorul 3, s-a votat o asociere intre sectorul 3 si
Administra+ia Strazilor din Bucure9ti, sa modernizeze Splaiul Unirii. Eu
9tiam ca nu se Tntampla asta decat daca noi dam in adrninistrare. Noi
suntem cu adevarat un sat fara caini, din toate punctele de vedere.

Domnul Consilier Pavel Marius Adrian
Domnule Moraru, va raspund eu la Tntrebarea cu asocierea Tntre

sectorul 3 9i Administratia Strazilor. La 9edin+a trecuta, am votat un proiect
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de asociere Tntre sectorul 3 9i Pope9ti, pentru ca nu pot sa faca fara
acordul Administratiei Strazilor. in al doilea rand, faptul ca sectorul 4 9i
sectorul 5 se asociaza, avem un alt tip de problema, in sensul ca
administratia municipala se ocupa doar de lalele 98 9titi dumneavoastra ce
altele, 9i au ajuns sectoarele sa faca poduri 9i pasaje. Sectorului 4 tocmai
i se acorda astazi o finanjare de 750 de milioane de lei, pentru a rezolva
nenorocirea de care noi nu suntem capabili sa ne ocupam, ma refer la
administratia condusa de Nicusor Daniel Dan.

Domnul Consilier Moraru Adrian Flavius
Domnule Pavel, v-am dat dreptate Tnainte sa luaji cuvantul 9i v-am

spus ca noi suntem intr-un marasm economic. Sigur, nu discutam acum
aspectele economice, dar va reamintesc ca fiecare al doilea leu al
bugetului Capitalei se duce intr-o subven+ie pe terrnie.

Domnul Consilier Pavel Marius Adrian
Trageti-I de urechi, ca ii asigurati majoritate, 9i voi, 9i USR -ul aici de

fata. Voi susjineti un primar incapabil sa-9i desfa9oare 9i sa T9i exercite
atribujiile legale.

Domnul Consilier Moraru Adrian Flavius
Din pacate, termia nu este la partidul pe care iI reprezint eu.

Domnul Consilier Nicorescu Nicorel
Vreau sa precizez ca s-au mentionat ca ni9te lucruri extraordinare

cele facute de administratiile sectoarelor. Personal nu sunt de acord cu
acest stil prin care proiecte de mare infrastructura ajung prin constrangere
la sectoare, avand Tn vedere posibilitatile oferite financiar de catre
Guvernul Romaniei pentru primaria generala. lar ulterior sa se acorde
ni9at ni9te subven{ii 9i ni9te contribujii de bani acestor sectoare, pentru a
ne fali acum Tn sedinte ca realizam mari lucruri Tn Bucuresti. Consider ca
in mod normal aceste finantari ar fi trebuit, prin Anghel Saligny sau prin
orice altceva, sa fie acordate municipiului Bucure9ti 9i sa desfa9oare
aceste lucrari de investitii de infrastructura mare. Nu este nimic de fala ca
am ajuns Tn aceasta situajie, ba din contra, este foarte trist.

Domnul Consilier Pavel Marius Adrian
Daca tot a+i spus de Anghel Saligny, v-am atras atentia timp de doi

ani de zile, 9i eu 9i colegii mei, asupra faptului ca Prirnaria Municipiului
Bucure9ti nu s-a invrednicit sa mearga la Ministerul Dezvoltarii, la
Ministerul Transporturilor 9i Ia orice aIt minister de resort, sa includa
Prirnaria Municipiului Bucure9ti Tn programul Anghel Saligny. De trei ani
de zile nu sunteti Tn stare sa terminati doua lucrari de infrastructura
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Tncepute Tn 2019, respectiv Pasajul Doamna Ghica 91 Prelungirea
Ghencea. Pai cine sa-i dea bani lui Nicu9or Daniel Dan ca sa-i dea pe
bulk)i de lalele pe care sa-i insamanjeze efectiv USR-ul?

Domnul Consilier Nicorescu Nicorel
Aici vi contrazic, pentru ca lucrarile de infrastructura au nevoie,

pentru a fi lansate, consoIIdate 9i acordate, de finantari clare. Qi apropo
de asta, au fOBt solicitari pentru Anghel Saligny trimise de Primaria
Bucure9ti 9i, politic, n-au fost acordate.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Haideji sa trecem la vot pe acest proiect.
Eu sunt pentru.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
Pentru

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Cu 7 voturi pentru, 0 impotriva 9i 4 abjineri, proiectul a primit

aviz favorabil.2

Trecem la punctul 2 de pe ordinea de zi, proiectul de hotarare
privind tmputernicirea expresi a Consiliului Local al Sectorului 5, de
a hotar’i, in condijiile legii, cu privire la asocierea Sectorului 5 al
Municipiului Bucure9ti cu Ministerul Transporturilor 9i
Infrastructurii, Societatea de Transport cu Metroul Bucure§ti
„METROREX“ S.A., Consiliul Judejean llfov, Compania Nationala de
cai Ferate „CFR“ S.A. 9i Sectorul 4 al Municipiului Bucure§ti, in
vederea realizarii in comun a proiectului de utilitate publica privind
extinderea Magistralei M4 de metrou: Tronsonul Gara de Nord – Gara
Prog res ul.

Aveti Tntreba ri?

Domnul Consilier Pavel Marius Adrian
Am eu o Tntrebare. sa ne spuna Pi noua domnul Nicorescu cand se

inaugureaza Pasajul Doamna Ghica.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Domnule Pavel, haide li sa discutam asta la ultimele puncte, ca

riscarn sa ne ducem cu discutia la ni9te declara Iii politice fara sfar9it.

2 Domnii Hazarian Constantin 9i §uhan Valeriu Nicolae pi-au exprimat optiunea de vot verbal. Prin
urmare, voturile au fost consemnate in procesul-verbal in conformitate cu Tnregistrarea audio, precum
9i cu rezultatele generate de platforma online de videoconferinla WebEx.
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Domnul Consilier Riglu Andrei Daniel
Eu ag vrea sa §tiu daca este precizat un anumit obiectiv sau ce

investitie este, de catre sectorul 5.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Extinderea magistralei M4 de metrou.

Domnul Consilier Riqu Andrei Daniel
La modul general?

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Da, la modul general, avand in vedere ca nu este realizat un proiect

de urbanism care sa defineasca foarte bine influenta acestei investitii
Puteti vota
Eu sunt pentru.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
Pentru

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Cu 7 voturi pentru, 0 impotriva 9i 4 abjineri, proiectul a primit

aviz favorabil.3

Mai avem pe ordinea de zi a Comisiei de urbanism punctul 3 §i
punctul 4.

Punctul 3 este o solicitare a domnului Tausanu Victor care ne-a
trimis o Tntreaga documenta+ie pe adresa Comisiei de urbanism. Domnul
Tausanu ne sesizeaza ceea ce el considera a fi niste abuzuri ale Directiei
de Urbanism §i ale Politiei Locale. Am Tnteles ca domnul Unga este alaturi
de noi sa ne explice. Din ce am in{eles, cei de la Autorizare ne explica ca
exista o procedura aplicata Tn vederea receptiei, in sensul ca prima parte
a receptiei este facuta de un reprezentant al Directiei de Urbanism 9i
Autorizare, care elibereaza niste acte si in baza acelor acte Politia Locala
realizeaza recepjia, procedura de care n-am auzit la alte prirnarii. Nu am
mai auzit de o procedura Tn care vine cineva de la Directia de Urbanism,
urmand dupa aceea sa semneze de fapt cineva de la Politia Locala. ca
face Direcjia de Urbanism recep jia sau Direcjia de Politie Locala, asta am
auzit. Dar ca face Directia de Urbanism care spune Polijiei Locale daca sa
o faca sau sa nu o faca, asta este ceva nou pentru mine. Acum aflu de

3 Domnii Hazarian Constantin 9i §uhan Valeriu Nicolae §i-au exprimat optiunea de vot verbal. Prin
urmare, voturile au fost consemnate in procesul-verbal in conformitate cu Tnregistrarea audio, precum
9i cu rezultatele generate de platforma online de videoconferinla WebEx.
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a9a ceva. Am injeles ca cei de la Urbanism le-au trimis o corespondenta
celor de la PoliTia Locala sa nu realizeze receptia sau cei de la Politia
Locala au trimis o plangere catre cei de la Urbanism sa nu realizeze
recepjia, pentru ca exista plangeri penale, procese penale. Am Tnteles ca
beneficiarul a trimis Tn documentatia asta si ordonanta de clasare a cauzei
din 2022. Nu 9tiu daca cei de la Poli+ia Locali o au, dar Tnteleg ca cei de
la Directia de Urbanism spun ca nu o au. Este o ordonanta de clasare a
cauzei. iI rog pe domnul Unga sa ne spuna mai multe despre asta.
Precizez ca avem 9i o autoriza jie de construire, din ce vad eu. Propunerea
mea este ca, la sfar9itul acestor discutii, sa dam un vot pentru Tnaintarea
acestor adrese catre Primarul General, pentru ca ele tin de aparatul
administrativ 9i aparatul administrativ este Tn subordinea Primarului
General. Dar putem sa atragem atentia ca exista posibilitatea sa se
Tntample ni9te abuzuri aici.

ii dau cuvantul domnului Moraru.

Domnul Consilier Moraru Adrian Flavius
Organizajia la care lucrez a fost 9ase ani de zile chiria§ Tntr-unul

dintre spatiile domnutui Tau9anu. Prin urmare, ca sa nu existe nicio
problema de vreun eventual conflict de interese, eu la acest punct de pe
ordinea de zi nu particip 9i nu votez.

Domnul I lie Un sla, Director Executiv, Direc jia Generala de Politie
Locala 9i Control a Municipiului Bucure9ti

Daca Tmi permiteti, doua clarificari tehnice. in momentul de fata
recep+ia este efectuata de catre reprezentantii Direcjiei de Urbanism din
cadrul Primariei Municipiului Bucure9ti. Nu are nicio legatura cu Politia
Locala. Dupa aceea, dupa cum 9tili, a9a cum prevede legea pentru
intabularea unei construc Iii noi, dupa procesul-verbal de receptie tot
Direcjia de Urbanism, prin semnatura primarului general, emite un
certificat de edificare a construc+iei. Este cu totul altceva decat receptia.
Pentru eliberarea acestui certificat de edificare a constructiei, omul
depune cerere la Directia de Urbanism. Directia de Urbanism trimite catre
Poli+ia Locala care efectueaza un nou control la fata locului, pentru a
verifica concordanta Tntre ceea ce s-a construit si documentele din
autorizatie. lar noi retrimitem catre Directia de Urbanism daca este OK sau
nu 9i dan9ii, sub semnatura primarului general, elibereaza acest certificat
de edificare. Dar referitor la receptie noi nu avem absolut nimic de spus.
Nu participam, nu ne dam cu parerea.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Deci se obtine autoriza Tia de construire, se anunta Tnceperea

lucrarilor, se executa lucrarile, vin in control cei de la Disciplina Tn
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Construcjii, de la ISC eventual, daca este interesat ISC-ul. Qi, practic,
recepjia o faceji dumneavoastra sau departamentul de autorizare, ca nu
este foarte clar?

Dornnul llie Unqa, Director Executiv, Direc jia Generala de Politie
Locala 9i Control a Municipiului Bucure9ti

Recepjia o face departamentul de autorizare, in speta Direcjia de
Urbanism din cadrul Primariei Municipiului Bucure9ti. Receptia Tnseamna
o comisie Ia care participa ISC-ul, reprezentantii beneficiarului. Dar
receptia este efectuata de catre Directia de Urbanism din cadrul Primariei
Municipiului Bucure9ti. Politia Locala nu participa la recep+ie. Nu merge,
nu T9i da cu parerea.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Deci Disciplina Tn Constructii, practic, nu participa la receptie.

Domnul llie Unqa, Director Executiv, Direc+ia Generala de Poli jie
Locala 9i Control a Municipiului Bucure9ti

Nu

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Pi Disciplina Tn Construc Iii face un cu totul aIt control.

Domnul llie Unga, Director Executiv, Direc+ia Generala de Politie
Locala Pi Control a Municipiului Bucuresti

Conform Legii cadastrului, de vreo trei ani s-a introdus, dupa
procesul-verbal de receptie, mai este nevoie de un a9a zis certificat de
edificare

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Deci Departamentul de Urbanism gi Autorizare se afla Tn subordinea

primarului general.

Domnul llie Unqa, Director Executiv, Direc+ia Generala de Poli+ie
Locala 98 Control a Municipiului Bucure9ti

Corect

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Politia Locala se afla Tn subordinea primarului general.

Domnul llie Unqa, Director Executiv, DirecTia Generala de Poli+ie
Locala 9i Control a Municipiului Bucuresti

Corect
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Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Imediat dupa receptie se face certificatul de edificare. Deci, practic,

doua institutii aflate Tn subordinea primarului general verifica acela9i
proiect, aceea9i autorizatie 9i aceea9i executie, una dupa alta. De fapt
ajungi la concluzia ca cele doua institutii, practic, se verifica una pe alta.
Practic Politia Locala ajunge sa verifice Departamentul de Autorizare,
daca acesta 9i-a facut bine treaba 9i sesizeaza eventualele nereguli de la
recep jie. Este corect sau nu?

Domnul llie Unqa, Director Executiv, Direc+ia Generala de Poli jie
Locala 9i Control a Municipiului Bucure9ti

Noi verificam constructia, nu-mi permit sa spun ca-i verificam pe
colegii din primarie. A9a a fost Tntelegerea la nivelul conducerii Primariei
Municipiului Bucure9ti 9i a Poli+iei Locale, a9a s-a Tmpamantenit aceasta
relatie

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Deci, practic, vine cineva de la Departamentul de Autorizare care

verifica daca lucrarile din autorizatia de construire au fost implementate,
la fata locului. Se face procesul-verbal de receptie 9i dupa aceea vine alta
entitate, care este tot in subordinea primarului general, care verifica
acelasi lucru. Adica este ca si cum ti-ar mai trebui Tnca o autorizatie de
construire la autorizatia de construire.

Domnul Consilier Riqu Andrei Daniel
De la petenji am aflat 9i eu ca exista aceasta dubla verificare. in

solicitarea pe care o adresam executivului poate includem 9i acest lucru,
sa ia in calcul cum pot sa eficientizeze 91, eventual, Politia Locala sa preia
din constatarile Directiei de Urbanism, astfel Tncat sa nu trebuiasca sa vina
doua institutii care se afla sub aceeasi umbrela.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Are dreptate domnul Rigu Tntr-un feI. in alt feI, legea prevede faptul

ca Poli+ia Locala semneaza certificatul de edificare, 9i aici mergeti Tn
Parlament. in al doilea rand, stim exact ca domnul Nicusor Daniel Dan
Tmpreuna cu Matei Damian 9i cu Bogdan Cristea sunt cei care au blocat
totul pe persoana fizica.

Domnul Consilier Rislu Andrei Daniel
Dar asta se Tntampla 9i Tnainte de 2020.
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Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Dore9te 9i domnul §uhan sa ia cuvantul.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
Dornnule Unga, unde lucrati durnneavoastra?

Dornnul llie Unqa, Director Executiv, Direc jia Generala de Poli+ie
Locala 9i Control a Municipiului Bucuresti

La Politia Locala. Directia Control din cadrul Politiei Locale a
Municipiului Bucure9ti. Sunt director executiv.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
Dumneavoastra a{i comunicat prin adresa 15584 din 13.03.2023,

Serviciului de Autorizare din cadrul Directiei Generale Urbanism si
Amenajarea Teritoriului, le-ati comunicat ca sunt deschise dosare de
cercetare penala, astfel Tncat, in baza acestei adrese, Serviciul de
Autorizare Ti comunica petentului ca, citez: activitatea privind receptia la
terminarea lucrarllor se suspenda pana la clarificarea aspectelor sesizate.
Cu alte cuvinte, durnneavoastra i-aji sesizat pe cei de la Serviciul
Autorizare ca in cauza ar exista doua dosare de cercetare penala.

Domnul llie Unqa, Director Executiv, Direc+ia Generala de Poli+ie
Locala 9i Control a Municipiului Bucure9ti

Corect. Din care unul s-a Tnchis.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
Nu am terrninat. va rog sa ma scuzaji 9i sa ave{i putina pacienta.

Am vazut ca durnneavoastra sunteji foarte bine documentat, din punctul
de vedere al prevederilor legale, in legatura cu acest domeniu. Puteti sa
fmi precizati, va rog frumos, ce text de lege prevede ca, daca exista o
plangere penala, se Tntrerupe receptia?

Domnul llie Unqa, Director Executiv, Direc jia Generala de Poli+ie
Locala 9i Control a Municipiului Bucure9ti

Nu pot sa vi dau eu raspunsul la aceasta Tntrebare. Receptia este
facuta de catre colegii din cadrul Direcjiei de Urbanism. Noi nu le-am spus
sa nu efectueze recep+ia. Noi le-am spus doar ca pe adresa respectiva
exista doua dosare pe roI. Restul este hotararea dan§ilor. Este decizia
Direcjiei de Urbanism daca efectueaza sau nu recep+ia.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
Cred ca o sa fie Tncantaji sa audi ca daji vina pe ei acum.
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Domnul IIte Unqa, Director Executiv, Direc+ia Generala de Poli+ie
Locala si Control a Municipiului Bucure9ti

Nu dau vina pe nimeni, asta este adevarul 9i asta este legea.

Domnul Consilier $uhan Valertu Nicolae
Atunci de ce le-ati trimis adresa aceea?

Domnul llie Unga, Director Executiv, Direc+ia Generala de Politie
Locala 9i Control a Municipiului Bucure9ti

Pentru ca Tntotdeauna Tn momentul Tn care noi facem cate o trimitere
la Parchet, in cazul ca se Tntrunesc condi+iile unei infrac+iuni, conform Legii
50, trimitem 9i catre Prirnaria Municipiului Bucure9ti o adresa Tn care
spunem ca pe adresa respectiva a fost deschis un dosar sau s-a facut
sesizare la Parchet. Este un mod de lucru stabilit Tmpreuna cu arhitectul-
9ef al municipiului Bucure9ti. Din cate 9tiu, Direc+ia de Urbanism spune ca
ar exista o adresa de la Ministerul Dezvoltarii, de acum ceva timp, in care
spune ca la adresele unde s-au facut plangeri catre Parchet sa nu se
elibereze autorizatii de construire pana la solutionarea pe care o da
procurorul Tn cauza.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
Ori dumneavoastra vreti sa ne pacaliti, ori dumneavoastra vreti sa

glumiti cu noi, ceea ce in ambele cazuri nu ma face fericit.

Domnul llie Unqa, Director Executiv, Direc+ia Generala de PoliTie
Locala 9i Control a Municipiului Bucure9ti

Nici una, nici alta.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
Cele doua dosare despre care se face vorbire sunt din 2020,

respectiv 2021. Adresa pe care dumneavoastra ati facut-o este din 13
martie 2023. Dumneavoastra ne-ati descris pana acurn o procedura
potrivit careia, atunci cand faceti o sesizare penala, comunicati acest lucru
si Directiei de Urbanism.

Dornnul IIte Un sla, Director Executiv, Direc+ia Generala de Poli+ie
Locala 9i Control a Mlunicipiului Bucure9ti

Corect
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Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
Atunci ar fi trebuit sa fie Tn 2020, respectiv Tn 2021.

Domnul llie Unqa, Director Executiv, DirecTia Generala de Poli+ie
Locala 9i Control a Municipiului Bucure9ti

Exista aceste comunicari si din 2020 si din 2021.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
Revin la Tntrebarea de mai devreme: ce anume v-a determinat sa Ti

trimiteti Serviciului de Autorizare, pe 13.03, aceasta adresa pnn care le
atragea+i aten jia ca exista doua dosare penale?

Domnul llie Unqa, Director Executiv, Direc+ia Generala de Poli jie
Locala si Control a Municipiului Bucure9ti

Ma lisaji sa verific? Cu siguranji am avut o cerere de la Direc{ia de
Urbanism. in 2023?

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
Pe 13.03.2023. §i vreau sa va mai Tntreb ceva. §tiaji ca plangerea

penala pe care a{i facut-o este clasata?

Domnul llie Unqa, Director Executiv, DirecTia Generala de Poli+ie
Locala si Control a Municipiului Bucuregti

Este clasata cea din 2020. Pentru cea din 2021 nu avem Tn

momentul de fata nimic de la Parchet.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
Ce obiect diferit are plangerea din 2021 fata de cea din 2020?

Domnul llie Unqa, Director Executiv, Direc+ia Generala de Poli+ie
Locala 9i Control a Municipiului Bucure9ti

Cea din 2020 este facuta pentru instalatia de apa, cea din 2021
pentru instalatia de gaze.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
De ce le-ati facut ta diferenta de un an?

Domnul llie Unqa, Director Executiv, Direc+ia Generala de Poli+ie
Locala 9i Control a Municipiului Bucure9ti

Pentru ca asa le-au facut. Asa au fost facute lucrarile, asa am fost
sesizati 9i a9a s-a desfa9urat controlul. Nu putearn sa-i fac in 2020 pentru
gaze, daca nu erau facute la vremea respectiva lucrarile.
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Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Adresa dumneavoastra din 2023 vizeaza ;i plangerea penala

anulata prin ordonanta de clasare din 2020?

Dornnul llie Unqa, Director Executiv, Direc jia Generala de Politie
Locala 9i Control a Municipiului Bucure9ti

Asta caut si eu acum.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
Ocoliji raspunsul, domnule Unga.

Domnul llie Unqa, Director Executiv, Direc+ia Generala de Politie
Locala 9i Control a Municipiului Bucure9ti

Nu ocolesc niciun raspuns.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
Domnul Hazarian v-a Tntrebat daca Tn adresa din 13 martie 2023 ati

facut referire 9i la plangerea penala care a fost clasata.

Domnul llie Unqa. Director Executiv, Direc+ia Generala de Politie
Locala Pi Control a Municipiului Bucure9ti

Asta vreau, sa ma lasati sa caut 9i eu adresa aceasta, pentru ca nu
o am in momentul de fata.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
Ati facut referire si la cea care era clasata. lar dumneavoastra, ca

parte in proces, ati primit referatul de clasare 9i ordonanja procurorului.

Domnul llie Unqa, Director Executiv, Direc+ia Generala de Poli+ie
Locala 9i Control a Municipiului Bucuresti

Puteti sa Trni spuneti ce serviciu de la mine a eliberat-o? Pentru ca
noi la adresa respectiva am avut foarte multe sesizari, inclusiv avem 9i
condamnari .

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
Noi nu avem hartiile de la dumneavoastra, noi avem ceea ce ne-a

trimis cetateanul respectiv. Vreti sa vin eu la dumneavoastra, sa caut
adresa respectiva? va rog sa ii raspundeji domnului Hazarian. in adresa
respectiva, in cele doua dosare penale Ia care faceti referire este inclus si
cel pentru care s-a dat clasare Tn cauza, cu un an inainte?
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Domnul llie Uncla, Director Executiv. DirecTia Generala de Politie
Locala si Control a Municipiului Bucure9ti

Eu nu gasesc aceasta adresa despre care spuneti dumneavoastra.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Este adresa pe care dumneavoastra aji spus ca aji trimis-o in 2023.

Domnul IIte Unqa, Director Executiv, Directia Generala de Politie
Locala si Control a Municipiului Bucure9ti

Eu nu am spus de nicio adresa din 2023. Eu v-am spus a9a: in
momentul Tn care s-a trimis catre Parchet in anul 2020, am trimis Tn data
de 23.11.2020 adresa catre Directia de Urbanism, iar Tn anul 2021, dupa
ce a fost trimisa adresa catre Parchet, am facut din nou adresa catre
Directia de Urbanism, in 27.04.2021

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
Vi ajut eu. Am in fala ordonan+a de clasare din partea procurorului

in care scrie: dosar numarul 10513/P/2020. Am in fa@ 9i adresa despre
care faceam referire, cu numarul 15584 din 13,03.2023, prin care
dumneavoastra faceti refertre la dosarul numarul 10513/P/2020, care era
clasat. De ce ati facut lucrul asta?

Domnul llie Unqa, Director Executiv, Direc+ia Generala de Politie
Locala si Control a Municipiului Bucure9ti

Probabil ca la momentul respectiv nu aveam inca referatul de
clasare care a venit de la procuror. Dar mai exista inca un dosar pe 2021.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
Ordonanta de clasare este din 07.11.2022. Si dumneavoastra

spuneti ca nu a+i avut clasarea?

Domnul llie Un gla, Director Executiv, Direc jia Generala de Poli+ie
Locala si Control a Municipiului Bucure9ti

Nu Tntotdeauna vine atat de repede.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Cei de la Poli jia Locala au gre9it §i au introdus-o 9i pe aceasta, ei ar

fi trebuit sa faca referire doar Ia cea din 2021
Mat este o solicitare a domnului Alexandru Filimon. referitoare la

executarea unor lucrari de infrastructura. Suntem deja la punctul 4.
O sa supun la vot 9i punctul 3 9i punctul 4, pentru a trimite catre

primarul general aceste solicitari.
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Solicitarea de la domnul Alexandru Filirnon, referitoare Ia un proiect
de reconfigurare a labirintului derivat din strada lacob Felix, strada
soseaua Nicolae Titulescu, strada Veronica Micle. in cazul unui incendiu
la blocul M4, conform sensurilor unice instituite, pompierii sunt nevoi{i sa
9erpuiasca din 9oseaua Titulescu cu autoutilitara cu scara, de-a latul
blocurilor 12, 11 B si 11 A. Se solicita niste lucrari mari de infrastructura.

voi supune la vot ca ambele soticitari, cea domnului Victor Tau9anu
si cea a domnului Alexandru Filimon, sa fie Tnaintate catre primarul general
spre solu{ionare.

Domnul Consilier Milea Dan
Domnule pre§edinte, m-am Tnscris 9i eu la cuvant. Voiam sa aduc

cateva lamuriri referitoare la procesul acesta de recep+ie la terrninarea
lucrarilor si la certificatul de edificare, ca vad ca s-au tras ni§te concluzii
gre9ite. Receptia se face in baza unei Hotarari de Guvern din 1994. in
2018 s-a bagat, la cererea directorului de la Oficiul de Cadastru, o
completare la Legea cadastrului, prin care s-a impus necesitatea erniterii
acestui certificat de edificare de catre primarie. De ce s-a facut asta? Din
cauza indisciplinei celor care faceau recepjia. §i Tn acest certificat de
edificare au mai fost bagaji primarul 9i arhitectul-9ef care trebuie sa ateste
ca receptia a fost facuta corect. La Prirnaria Capitalei, dupa ce cei de la
Urbanism fac receptia, certificatul trebuie semnat de prirnar 9i de catre
arhitectul-§ef. va dati seama ca nu se pot duce ei pe teren 9i din cauza
asta solicita Politiei Locale sa se duca sa constate ca, Tntr-adevar, s-a
respectat autorizatia. Practic ei T9i pun semnatura pe acel certificat de
edificare Tn baza unei constatari facute de catre Politia Locala a
Municipiului Bucure9ti. La alte primarii exista alta procedura. Cei de la
Urbanism fac constatarea Tn teren 9i semneaza procesul-verbal de
recepjie, dupa care alt colectiv emite acel certificat de edificare. Deci este
o dubla verificare.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Asta spuneam, ca practic se verifica doua institujii aflate Tn

subordinea primarului, una pe alta.

Domnul Consilier Mitea Dan
Ei fac o cercetare la fata locului la solicitarea primarului general.

Domnul Consilier Visan Horia Alexandru
§i daca ei fac cercetare Ia faIa locului la solicitarea primarului

general, nu poate sa fie Tnaintata din start catre primarul general? Trebuie
neaparat omul sa mai sufere? Deci o autortzatie de construire dureaza, de
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la momentul de certificat, cand se depune, pana la momentul Tn care se
obtine, 223 de zile lucratoare. Dupa care construie9te 9i Qmul, dupa care
T9i face 9i receptia 9i mai e nevoie sa maI Tntarziem cu inca 30 de zile?
Aceasta procedura nu se poate simplifica? Ca sa nu mai fie verificare la
verificare la verificare. Urbanismul face un act de autoritate, poli jia face un
act de autoritate, este supra legiferare constanta.

Domnul Consilier Milea Dan
Politia face o constatare. Primarul si arhitectul-sef semneaza un act

de autoritate, cum ii spuneti dumneavoastra. Dar !in sa va anun! ca s-a
ajuns Tn situajia asta tocmai din cauza faptului ca, in urma acelor procese-
verbale de receptie care erau date de cele mai multe ori pe 9paga, Tn cazul
constructiilor edlficate ilegal, se faceau intabularile 9i nu se mai puteau
opri Tn niciun feI. A9a ca cei de la Cadastru au solicitat acest certificat de
edificare care sa fie semnat de primar 9i de arhitectul-9ef.

Domnul llie Unqa, Director Executiv, Direc+ia Generala de Polijie
Locali si Control a Municipiului Bucure9ti

Daca Tmi permiteti, va rog, am ramas dator cu un raspuns referitor
la speta de mai devreme. Deci am fost Tntrebat de ce am simtit nevoia, in
maRie 2023, sa scriem din nou catre Primaria Municipiului Bucure9ti. in
urma unor sesizari venite, referitoare la modalitatea Tn care a fost eliberata
acea autorizatie din 2022, atata timp cat era facuta plangere penala Pi nu
era dat Tnca rezultatul de catre procuror, am trimis catre Inspectoratul de
Stat in Constructii sa verifice modalitatea Tn care a fost eliberata
autorizajia 9i am comunicat Inspectoratului de Stat in Construcjii ca au
fost deschise doua dosare penale, in 2020 9i Tn 2021, la adresa
respectiva. Aceasta adresa a fost trimisa catre Inspectoratul de Stat in
Constructii 9i, spre 9tiin A, Direcjiei Urbanism din cadrul Prirnariei
Municipiului Bucure9ti. Domnul Tau9anu, care ne acuza de faptul ca am
facut presiuni asupra dansului Pi a§a mai departe, a 9i fost condamnat Tntr-
un alt dosar penal, alta plangere, tot la adresa respectiva, referitoare la
modul Tn care a fost edificata constructia.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Deci practic adresa dumneavoastra din 2023 a fost ca urmare a

constatarii durnneavoastra ca autorizatia din 2022 a primarului general
Nicu9or Dan prezinta probleme?

Domnul llie Unqa, Director Executiv, Directia Generala de Politie
Locala si Control a Municipiului Bucure9ti

Nu. Am avut o sesizare cum ca acea autorizatie nu a fost eliberata
in conformitate cu prevederile legale. Noi nu avem competenta legala de
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a verifica aceasta autorizatie, modalitatea de eliberare a oricarei autorizatii
nu sta in competenja noastra, ca atare am facut adresa catre Inspectoratul
de Stat in Constructii sa verifice dansii modalitatea de eliberare a
autorizatiei

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Deci autorizatia semnata de dornnul Nicu9or Dan, ca primar general

9i de domnul Adrian Bold, este eliberata conform legii.

Domnul I lie Unqa, Director Executiv, Direcjia Generala de Politie
Locala si Control a Municipiului Bucure9ti

Nu 9tiu. Atata timp cat ea este vigoare 9i produce efecte, probabil ca
este eliberata conform legii.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Deci dumneavoastra spuneji acum ca este eliberata conform legii,

dar ati avut totusi niste dubii.

Domnul llie Unqa, Director Executiv, Directia Generala de Poli+ie
Locaia 9i Control a Municipiului Bucure9ti

Nu. Noi am avut o sesizare de la cetateni referitoare la eliberarea
autorizatiei, nu ne-am Tndoit noi. Acolo sunt mai mulji proprietari care se
reclama unii pe ceilalti.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Practic, daca un cetatean din imobilul respectiv va face o sesizare

referitoare la legalitatea autorizajiei.. .

Domnul llie Un fIa, Director Executiv, Direc+ia Generala de Poli+ie
Locala 9i Control a Municipiului Bucure9ti

Noi o trimitem catre Inspectoratul de Stat in Constructii, pentru ca nu
avem noi in competenta.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Dar nu trimiteti 9i catre Primaria Capitalei sa ii Tntrebati: cineva va

solicita ni9te lamuriri daca este conform legii sau nu.

Domnul llie Unqa, Director Executiv, Direcjia Generala de Poli+ie
Locala 9i Control a Municipiului Bucure9ti

Trimitem. Asta am facut Tn spe+a respectiva. Adresa catre
Inspectorat a plecat 9i catre Primaria Municipiului Bucure9ti, Directia de
Urbanism, in care le-am explicat pe scurt ca se contesta legalitatea
emiterii autorizatiei. Si, totodata, am reamintit ca noi acolo am facut doua
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sesizari la Parchet Tn urma carora s-au deschis doua dosare penale. Asta
am si facut.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
Domnule Unga, va contraziceti. Este o logica absolut speciala cea

pe care o aveji dumneavoastra. Deci dumneavoastra faceji adresa catre
ISC 9i catre Primaria Capitalei 9i Ie spLIneji ca exista sesizari Tn legatura
cu treaba asta §i nu le cereti parerea. Qi dumneavoastra faceti plangere
penala direct.

Domnul llie Unqa, Director Executiv, Directia Generala de Poli jie
Locala 9i Control a Municipiului Bucure9ti

Stati putin, nu Tncurcaji cele doua lucruri. Deci plangerea penala a
fost facuta Tn urma unor constatari ale inspectorilor Politiei Locale
referitoare la lucrari executate fara autorizatie de construire, iar trimiterea
adresei catre Inspectoratul de Stat in Construcjii, care este singura
institutie abilitati sa verifice legalitatea emiterii autorizatiilor de construire,
a fost facuta Tn urma sesizarilor venite de la cetateni.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Dumneavoastra v-a venit o solicitare de la un proprietar sau un

locatar de acolo referitoare Ia o autorizatie emisa de catre o alta institutie
care este colega cu dumneavoastra Tn subordinea primarului general,
referitoare Ia o autoriza+ie de constructie semnata de prirnarul general
Nicusor Dan si de domnul arhitect-sef Adrian Bold si dumneavoastra ati
facut sesizare Ia ISC.

Domnul I lie Un sla, Director Executiv, Direc jia Generala de Poli{ie
Locala si Control a Municipiului Bucure9ti

Da, Tntrucat conform legii Inspectoratul de Stat in Constructii este
institutia abilitata sa verifice legalitatea emiterii autorizatiilor

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Domnule Unga, vreau sa va felicit. Cred ca noua din zece lucratori

ai primariei, daca li se facea o solicitare referitoare Ia un act Tndoielnic emis
de primarul general, n-ar fi avut curajul sa-I Tnainteze catre ISC.

Domnul llie Unqa, Director Executiv, Direc+la Generala de Poli+ie
Locala 9i Control a Municipiului Bucure9ti

va mul{umesc 9i va asigur ca Tncercam Tntotdeauna sa ne facem
treaba corect 9i Tn limitele legii.
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Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Solicit colegilor sa votam pentru ca punctul 3, solicitarea domnului

Victor Tau9anu, sa fie trimisa catre primarul general 9i aparatul de
specialitate pentru verificare 9i sa ne comunice 9i noua rezultatul, inclusiv
petentului. Haideji sa votam pentru cele doua solicitari,

Eu sunt pentru.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
Pentru

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Domnule Moraru, mai sunteti?

Domnul Consilier Moraru Adrian Flavius
Da.

Domnul Presedinte Hazarlan Constantin
va rog frumos sa votaji.

Domnul Consilier Moraru Adrian Flavius
Conform legii, nu am voie sa particip la acest punct de pe ordinea

de zi

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Avem 4 voturi pentru, 0 impotriva 9i 2 abjineri 9i sunt prezenji

7 din cei 13membri ai comisiei.4

Sunt prezenti aici 9i colegii de la Ordinul Arhitectilor, suntem colegi
in Consiliul Teritorial al Ordinului Arhitectilor Bucuresti si stiu ca s-au
Tnregistrat mai multe plangeri, gi la mine, Pi la ei, referitoare la Tntarzieri in
eliberarea certificatelor de urbanism. Am Tncercat sa luam legatura cu
colegii de la Departamentul de Urbanism 91 Autorizare din Primaria
Capitalei, inclusiv pentru punctele acestea de mai Tnainte, 3 §i 4, dar nu
ne-au onorat cu prezenta, nu considera ca este cazul sa vina sa ne explice
ce se Tntampla.

A9 vrea sa le dau cuvantul colegilor de la Ordinul Arhitecjilor. va rog
frumos sa va prezenta li 9i sa ne spuneti ce probleme ati sesizat
du mneavoastra .

4 Domnii Hazarian Constantin 9i §uhan Valeriu Nicolae §i-au exprimat opjiunea de vot verbal. Prin
urmare, voturile au fost consemnate Tn procesul-verbal in conformitate cu inregistrarea audio, precum
9i cu rezultatele generate de platforma onIIne de videoconferin Ta WebEx
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Domnul Petrea Serqiu
Buna ziua! in urma unor discutii Tndelungate cu colegii arhitecti din

filiala Bucure9ti 9i clien+ii pe care ii reprezinta, rezulta ca exista cateva
probleme legate de un blocaj institutional. Se amana, se emit foarte greu
raspunsuri, fie ele pozitive sau negative, la cererile de certificat. Sau sunt
solicitate foarte multe informajii care nu au un temei legal. Practic
documentatia pe care ar trebui sa o depunem Tn mod general, la nivelul
Tntregii tari, care trebuie sa fie conforrna cu legislatia vigoare, de multe ori
se cere a fi completata de catre referentii care Tntocrnesc documentatia de
certificat de urbanism, prin care se solicita foarte multe informatii, uneori
abuzive, Tntr-o faza Tn care nu ar fi necesara cunoa9terea lor. Oi, de
asemenea, emiterea oricarui raspuns din partea Primariei Capitalei se
face cu o lentoare crescuta, ceea ce blocheaza posibilitatea de investitie.
Daca noi semnam un contract in baza caruia se ia un certificat de
urbanism si daca dureaza doi ani de zile obtinerea autorizatiei de
construire, ornul se duce 9i Tncepe lucrarile, presupunand ca inca poate
pastra bugetul, are un an de zile Tn care trebuie sa termine construcjia,
practic la trei ani de zile de la declararea intenjiei, este foarte greu ca
cineva sa poata face o predictibilitatea sau o fezabilitate a unei investitii.
Daca Ia asta mai adaug faptul ca, dupa trei ani, respectarea autorizatiei
de construire trebuie sa fie Tntocmai, ori, de exemplu, prin depa9irea unui
buget sau din probleme aparute la fata locului este necesara o reluare a
procesului de autorizare, prin procedura legala de autorizare Tn timpul
execujiei, este un haos general.

Am vrea o parere din partea comisiei, cum putem debloca aceste
probleme.

Domnul Fenyo Andrei
Buna ziua! Sunt memE)ru at Consiliului Teritorial al filialei Bucuresti

9i sunt 91 vicepre9edinte pe partea normativa. Nu sunt foarte placut
impresionat de cum evolueaza lucrurile Tn aceasta comisie, de cum s-au
desfa9urat discu+iile. Mi se pare ca este o tensiune foarte mare care
probabil ca are motivele ei. Eu privesc lucrurile strict legate de partea de
urbanism, dezvoltarea ora9ului 9i impactul zonei de reglementari asupra
acestor probleme, oarecum mai deta§at.

inteleg ca exista foarte multe probleme 9i ar trebui sa ne uitam sa
vedem de unde au aparut ele, cum au aparut. Mie mi se pare normal ca
Politia Locala sa urmareasca si sa fie ochii administratiei Tn teritoriu, in asa
feI Tncat acele intervenjii neautorizate, acele interven+ii care nu respecta
regulile stabilite de noi toti sa fie sesizate 9i aduse la cuno9tinja fie a celor
care sunt responsabili de partea de urbanism, He a autoritatilor care au
aceasta calitate de a verifica. Ma a9tept ca cei implicati Tn procesul de
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solicitare a unor documente din partea primariei 9i a entitatilor care emit
diverse avize, dar 9i din partea celor care emit autorizatii §i avize, sa existe
o abordare mult mai transparenta 9i mult mai apropiata de nevoile
orasului

Pot sa Tnteleg de ce in momentul de fata exista o atitudine atat de
puternica Tmpotriva interventiilor asupra ora9ului, dar nu pot sa Tnteleg
Tncercarea de a gist solutii care nu sunt Tntotdeauna cele mai potrivite
pentru a rezolva problema. Eu particip astazi la discujie, ma a9teptam ca
lucrurile sa evolueze putin altfel, dar e bine sa participi din cand Tn cand la
genul asta de discujii, dar nu vad o solutie. Tn momentul de fata, la cum
evolueaza lucrurile 9i conflictul pe care it sesizez inclusiv Tn interiorul
acestei comisii, nu se vor gasi solu Iii.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
va multumesc ca ne-ati spus parerea dumneavoastra despre

activitatea comisiei. va invitasem sa ne spuneti din punctul de vedere al
Ordinului Arhitecjilor. Noi am avut aceste discutii din cauza faptului ca am
sesizat anumite disfunctionalitati, am atras atentia Tn nenumarate randuri
aparatului administrativ 9i primarului general, lucrurile nu s-au mi9cat Tn
niciun feI spre ameliorarea lor. Colegul de aici a sesizat ni9te aspecte care
tin de legalitate, in sensul ca se solicita la certificatul de urbanism ni§te
date, ni9te acte 9i ni9te pre proiecte care depa9esc cadrul legal. va dau
un exemplu: daca vrei sa soliciti un certificat de urbanism in vederea
obtinerii unei autorizatii de desfiintare a unui imobil, ti se cere sa formulezi
ni9te planuri 91 o volumetrie 3D cu ce vrei sa construie9ti Tn loc. Daca tu
spui ca nu vrei sa construie9ti nimic Tn Ioc, pur 9i simplu vrei sa eliberezi
terenul de o constructie veche, nu ti se elibereaza certificatul de urbanism
de demolare.

Domnul Fenyo Andrei
in momentul de fata sunt disfunctionalitati din punctul de vedere al

modului Tn care cei care sunt pu9i sa emita certificatele de urbanism, sa
acorde autoriza{iile de construire, se raporteaza la cei care solicita aceste
lucruri. Reactia pe care eu o consider exagerata este o reactie care are
un anumit background. Parerea mea este ca in momentul de fata am
reu9it sa introducem partea subiectiva, emotionala, in ni9te operatiuni care
+in de decizii ale administratiei 9i nu ar trebui. Ar trebui sa avem ni9te reguli
foarte clare, foarte precise, sa ne uitam Ia ce spune legea §i sa Tncercam,
folosind legea 9i caile legale, sa ducem lucrurile Tn directia Tn care noi
consideram ca ar fi mai bine pentru ora9. Eu nu spun ca aceasta comisie
nu Tncearca sa discute, eu spun ca toate parjile sunt Tntr-o situa+ie in care
nu reu9esc sa discute, pentru ci abordeaza aceste subiecte din
perspectiva conflictuala.
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Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Avand Tn vedere ca la ultimele sase sedinte ale comisiei de urbanism

reprezentantii adrninistratiei 9i primarul general nu au dorit sa participe la
un dialog, cum considera Ti ca putem sa dezamorsarn aceasta aceste
probleme printr-un dialog constructiv, din moment ce o parte a acestor
discu+ii nu vine la dialog?

Domnul Fenvo Andrei
Din pacate, in situa{iile astea lucrurile sunt foarte simple: cand doua

parji nu se Tnteleg, Tntotdeauna apare a treia parte care face ordine 9i
ajungem sa discutam probleme de administrare 9i probleme de urbanism
prin intermediul justitiei care, cel putin pe partea de urbanism, nu are
competente. in momentul Tn care discutam strict pe procedura, dispare
orice discutie despre urbanism. Discutam doar daca a fost respectata sau
nu a fost respectata procedura. in situatia Tn care parjile nu se in+eleg,
singura solu+ie este instanta sau alte alegeri.

Domnul Consilier Milea Dan
Acum a venit domnul Fenyo sa ne traga de urechi ca suntem

hrapareti §i scandalagii. Dar pentru un certificat de urbanism, conform
legii, qi trebuie o cerere 9i doua extrase de CF, de fapt ni9te planuri, unul
la 500 9i unul Ia 2000. injeleg ca este o nemultumire ca Ii s-a cerut unor
arhitecti, Tn momentul Tn care au solicitat un certificat de urbanism de
demolare 9i probabil ca era o cladire Tntr-o zona mai delicata, Ii s-a cerut
sa aduca niste randari cu ce vor sa construiasca acolo, astfel Tncat sa le
vizeze 9i mai departe sa Ii se dea un certificat de edificare.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Nu de edificare, un certificat de urbanism pentru demolare.

Domnul Consilier Milea Dan
Un certificat de urbanism pentru edificarea unei constructii, nu m-am

exprimat eu foarte clar. Dar dupa ce i se da cuiva un certificat de urbanism,
cunoa9teti vreun instrument prin care sa-1 opreasca sa construiasca ce
vrea el acolo? §i pe urma, dupa ce va treziti cu tot felul de nenorociri prin
zone protejate, ’in zone in vecinatatea unor cladiri monument, 'incepe+i pe
forumuri sa iI Tnjurati pe primar ca uite ce a dat voie sa se construiasca 9i
ce abuzuri face
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Domnul Presedinte Hazarian Constantin
La altceva ma refeream. Daca cineva solicita un certificat de

urbanism pentru desfiintare, este obligat sa prezinte 9i ce vrea sa faca mai
departe acolo. Poate ornul nu vrea sa construiasca nirnic, pur 9i simplu
vrea sa elibereze un teren de o constructie veche.

Domnul Consilier Milea Dan
Hai sa fim seriosi! Eu cunosc alt caz concret, s-a solicitat demolarea

resedintei consulului american, de pe Kiseleff, ca sa se construiasca o
cladire moderna Pi frumoasa. 1 s-a cerut ce vrea sa construiasca acolo 9i
nu i s-a dat certificat pentru ca nu a vrut sa spuna. §i acum e in proces cu
Primaria Sectorului 1.

Domnul Fenyo Andrei
Ca sa facem o mica distincjie: certificatul pentru lucrarile de

desfiintare nu are ntcio legatura cu certificatul pentru lucrarile de executie.
Sunt doua lucruri total separate.

Domnul Consilier Milea Dan
Dar ca sa ajungi sa construie9ti, trebuie sa desfiintezi. §i daca este

o cladire veche care nu a fost clasificata ca monument istoric, ce
instrument ai ca sa te opui, ca administratie, sa fie demolata acea cladire?

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Daca e in zona protejata 9i are grad de protectie 9i in regulament se

spune clar ca se aproba doar masurile care potenteaza caracterul
arhitectural si istoric al zonei.. .

Domnul Fenvo Andrei
§i este nevoie de ni§te avize pentru respectiva desfiintare, care se

emit de acele entitali care se presupune ca sunt in stare sa evalueze
obiectul respectiv. Daca ajungem la concluzia ca singurul capabil sa
evalueze valoarea arhitecturala, de patrimoniu, culturala a unui obiect este
cel care emite certificatul de urbanism, atunci toate celelalte comisii care
teoretic au acest roI 9i toate acele organisme care au acest roI sunt
redundante .

Domnul Consilier Milea Dan
Cum poate o comisie de cultura sa se opuna demolarii unei cladiri

care nu e monument sau nu e Tntr-o zona protejata, dar care are o valoare
arhitecturala? Eu ma adresez dumneavoastra care sunteti arhitecti. Cum
poate? Decl va da+i seama ca singurul care se poate pune prin voin Ia lui
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este practic primarul, prin aparatul siu, sau arhitectul-9ef, prin aparatul
siu, sau toti cei care semneaza pe un certificat de urbanism pentru
dernolare, cei patru in9i.

Domnul Consilier Visan Horia Alexandru
Exista riscul sa Tncalcam legea. Din cate !in minte, articolul 6 din

Legea nr. 50 spune Tn felul urmator: certificatul de urbanism este actul de
informare prin care autoritatile prevad ce se va intampla acolo. Este un act
prin care orice cetatean este informat asupra a ceea ce Ti trebuie sau ceea
ce dore9te sa faca, sa Tndeplineasca, ca sa poata sa-9i duca mai departe
investitia, demolarea, informarea, vanzarea, oricare dintre solutii. in
momentul Tn care o constructie este considerata cu o valoare deosebita,
nu e vina cetateanului ca el are o constructie cu o valoare deosebita pe
care autoritatea, care in cazul de fata este prirnaria, o considera suflcient
de valoroasa cat sa o protejeze sau sa porneasca procedurile ca sa o
protejeze, la Ministerul Culturii, sa creeze o noua zona de protecTie, sa se
gandeasca ca poate Tn inventarul 9i Tn patrimoniul ora9ului Bucure9ti ar
putea sa existe astfel de cladiri. Dar in acela9i timp, noi trebuie sa
respectam legea. Daca ne incomodeaza, atunci putem face peti Iii la
Parlament sa Tncercam sa modificam legea.

Doi. Pentru autorizatia de construire, la feI ca si la alte acte emise
pe baza Legii nr. 50, in articolul 7, daca nu ma Tn9el, se prevede ca
autoritatea publica trebuie sa raspunda Tn termen de 30 de zile. in
momentul acesta noi avem o problema daca Ti raspundem mai greu. lar
pentru emiterea certificatului de urbanism, trebuie sa fie cererea, taxa 9i
cele doua planuri. Daca omul vrea sa ia respectivul certificat, ca e de
informare, ca e de demolare, ca e de construire, astea sunt un pic invert Iii
de-ale noastre, nu 9tiu unde sunt legiferate ele Tn Legea nr. 50, nu sunt
prinse. Din cate tin minte, e certificatul de urbanism simplu, nu exista
altceva Tn afara de certificatul de urbanism. Pe baza certificatului respectiv
de urbanism, omul T9i prezinta inten jia ca vrea sa demoleze 9i atunci i se
aduce la cuno9tinla ce acte trebuie sa aduca la primarie ca sa poata sa
obtina o documenta+ie tehnica pentru autorizarea demolarii, care e
prezentata tot in Legea nr. 50, in anexa 2. Sau, daca vrea sa construiasca,
se uita la anexa 1 unde vede docurnentatia tehnica pentru autorizarea
construirii

lar referitor la recepjie, care se cadastreaza ori nu se cadastreaza,
eu §tiu Tn felul urmator: oficiile de cadastru Tnregistreaza imobilele,
terenurile cu sau fara constructii, constructiile se masoara de catre
persoanele fizice sau juridice autorizate, tar daca regimul men+ionat Tn
documentatie este altul, atunci are o problema omul respectiv, pentru ca i
se respinge. Qi daca vorbim de Primaria Capitalei, este caz penal, pentru
ca noi avem zonele protejate. Daca este Tn afara zonelor protejate, atunci

27



respectivul are „noroc” 9i are numai contraventie. Oricum, acea
documentatie se respinge 9i trebuie sa ajunga Tnapoi la primarie, unde sa
obtina o autorizare noua pentru ceea ce a facut acolo. Daca nu a respectat
proiectul de arhitectura, nici arhitectul nu trebuie sa ii semneze, sunt mulji
factor i

Dar revenind la problema aceasta, daca noi avem anumite
documente care se cer pentru certificat, atunci sa le respectam pe acelea
care sunt. Exista o hotarare a Consiliului General sau a consiliilor locale
ca se mai solicita alte acte, se solicita ceea ce vrea omul sa faca? Daca
acestea sunt opozabile, Ie respectam 9i pe ete. Eu nu 9tiu sa existe, dar
eu nu sunt secretariatul primariei. Atat am avut de spus. Mul+umesc!

Domnul Consilier Milea Dan
Exista Tn Legea nr. 350, articolul 32 care spune ca certificatul de

urbanism se respinge justificat. §i fiecare Tnjelege ce vrea din aceasta
exprimare. Cum e toata Legea 350, fiecare Tnjelege ce vrea.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Acum nu vreau sa facem analiza Legii 50 sau a Legii 350.

Domnul Consilier Milea Dan
Adica acum nu mai pot sa vorbesc. Stau 9i ascult pe toata lumea

cum vorbe9te 9i cand Tncep sa spun 9i eu ceva, nu mai intram Tn
amanunte.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Referitor Ia asta: „justificat” in sensul ca primaria poate sa respinga

solicitarea de certificat de urbanism motivat, in scris, cu temei legal,
explicand eventual de ce solicitarea nu se incadreaza Tn normativ sau Tn
documentatia de urbanism valabila pentru zona respectiva.

Domnul Consilier Milea Dan
Domnul Vi9an s-a pierdut Tn amanunte, cu certificat de informare §i

a9a mai departe. Acum discutam concret, un certificat de urbanism pentru
demolare. $i in+eleg ca e cineva nemultumit pentru ca i s-a cerut sa spuna
ce vrea sa faca acolo daca demoleaza. Eu pana acum n-am mai auzit, in
afara de un singur caz, sa se justifice de ce se demoleaza 9i ce vrea sa
se construiasca Tn locul respectiv. Acum Tn+eleg ca facem un caz din
chestia asta. vad pe forumurile astea de urbanism 9i de arhitecji ca toata
lumea Tnjura 9i toti sunt nemultumi{i de ce se Tntampla. Pentru ca nu exista
cadru legal sa opre9ti abuzuri. Asta e.

Deci eu sunt in miezul problemelor aici, nu poti cu Politia Locala sa
demolezi un bloc ilegal facut fara autorizatie. gi dumneavoastra fmi
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spuneti ca daca ne strangern Tn cerc 9i ne !inem de mana, o sa oprim nu
stiu ce curatenie care o sa se faca nu stiu unde. Hai sa fim seriosi!

Domnul Fenyo Andrei
Este o problema foarte mare ca, in momentul de faR, Bucure9tiul nu

are regulamente de urbanism a9a cum ar trebui sa aiba. Daca vrem sa
protejam Bucure9tiul din punctul de vedere al dezvoltarii sale urbanistice,
singura cale prin care putem sa o facem este, Tn primul rand, prin ni9te
regularnente de urbanism foarte bune 9i, in at doilea rand, prin ni9te
comisii, acele cornisii care sunt puse sa evalueze anurnite situajii,
responsabile 9i bine pregatite.

Domnul Consilier Milea Dan
Comisia nu poate sa faca nimic. Dar la ce regulamente de urbanism

va referiti?

Domnul Fenyo Andrei
Tot ce Tnseamna regulament, pornind de la PUG, pana la PUZ-uri,

inclusiv acele PUZ-uri care !in de zonele protejate.

Domnul Consilier Milea Dan
Vorbim de lege sau vorbim de PUZ-uri? Care trebuie facute ca la

carte? ca vad ca primarul vrea sa se faca ca la carte 9i toata lumea Tl

Tnjura. Adica nu toata lurnea, ca+iva, vreo 40 plus rudele lor, iI Tnjura de doi
ani de zile.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Daca vorbim de regulamentele ata9ate PUZ-urilor de zone protejate,

practic vorbirn de ni9te acte normative.

Domnul Consilier Milea Dan
Orice regulament al unui PUZ este un act normativ.

Domnul Fenyo Andrei
Da, de aceea spun ca, in momentul de faIa, faptul ca dezvoltarea

ora9ului, protejarea ora9ului este la nivelul de interventie al societatii civile,
este un lucru foarte trist

Domnul Consilier Milea Dan
Ce Tnseamna la nivel de societate civila? ca nu in+eleg. Este la nivel

de administratie locala
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Domnul Fenvo Andrei
Trebuie sa ne adunam, sa ne tinem de mana, ca sa protejam o

cladire.

Domnul Consilier Milea Dan
Nu proteja{i, aveji impresia ca protejati. Nu protejeaza nimeni nimic.

Domnul Fenvo Andrei
De aceea spun, in momentul de fata varianta prin care putem sa

discutam despre o dezvoltare corecta a acestui ora9, despre o atitudine
potrivita vizavi de patrimoniul pe care acest ora9 Tl detine, despre valorile
lui culturale, arhitecturale, aceste lucruri se rezolva prin reglementari de
urbanism foarte bine facute 9i printr-o atitudine corecta a celor care trebuie
sa dea acele avize de specialitate, care se presupune ca sunt avizele unor
profesioni9ti Tn domeniile respective, in a9a feI Tncat orice decizie care se
ia sa fie foarte bine fundamentata. in momentul de fata, noi avem
probleme cam peste tot. §i din cauza ca avem probleme peste tot, am
ajuns sa rezolvam aceste probleme, care sunt peste tot, prin certificatul
de urbanism.

Domnul Consilier Milea Dan
Deci dumneavoastra doriti ca primarul sa nu T9i mai bata capul cu

certificatele de urbanism, primarul, arhitectut-9ef, Tntocmitorii, toti cei care
sunt acolo si sa le lase Ia mana comisiilor, ca T§i fac ele treaba. Nu?

Domnul Fenyo Andrei
Nu. Eu spun ca, in momentul de fata, avem un cadru norrnativ care

presupun ca toata lumea este de acord ca trebuie respectat. §i pentru
acele actiuni care sunt in interesul Bucure9tiului, vorbesc pe terrnen lung,
trebuie sa declan9am acele actiuni necesare pentru a pune ordine Tn
lucruri, in a9a feI Tncat toate parjile sa ajunga sa func+ioneze cum trebuie,
pe de o parte, 9i sa dispara aceasta neTncredere care exista Tntre parIi 9i
lipsa totala de dialog. Fiindca de fiecare data cand se intalnesc oamenii
sunt cu bata sub masa. Toata lumea, in Ioc sa faca tucruri care ar trebui
sa fie facute pentru ca lucrurile sa mearga mai bine, cauta cai de rezolvare
pe termen scurt pentru ni9te probleme care sunt probleme sistemice ale
ora9ului. Tncercand sa rezolvam pe termen scurt ni9te probleme de genul
asta, accentuam neincrederea 9i conflictul. §i Tn felul asta n-o sa ajungem
niciodata sa avem o solutie cu adevarat, vom rezolva mici problerne pe ici
pe colo. Vom salva o casa, o strada, un copac, dar pe langa casa aia vor
cadea atte 20 de case. in Ioc sa avem o dezvoltare armonioasa la nivelul
ora9ului din punctul de vedere al inser+iei de construc+ii noi, mutam toata
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problema la periferie. Avem dezvoltari de tipul Pope9ti Leordeni 9i din
punctul de vedere al calitatii urbanistice, al densitatii 9i al impactului pe
care Ie are asupra Bucure9tiului genul acela de dezvoltare, suntem cu totul
si cu totul Tn orice alta directie decat ceea ce ar Tnsemna o dezvoltare
armonioasa a orasului. Parerea mea este ca daca vrem sa rezolvam
problemele acestui ora9, trebuie sa acceptam ca trebuie sa facem lucrurile
cum trebuie.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Sunt de acord ca problemele, daca sunt sistemice, trebuie rezolvate

la nivelul sistemului. Nu putem sa rezolvam probleme punctuale sperand
ca cele sistemice sa se rezolve

A+i spus mai devreme ca sunte li dezamagit de discutiile 9i de
acutizarea discutiilor din cadrul Comisiei de urbanism. Dumneavoastra
sunteji vicepre9edinte al Ordinului Arhitec+ilor. Reprezentati cu onoare
acest Ordin al Arhitec{ilor, lucru pentru care am tot respectul. in ce feI v-
aTi implicat dumneavoastra pentru ca aceste probleme sa nu se
acutizeze?

Domnul Fenyo Andrei
Ordinul, ca entitate, nu are cum sa faca lucruri pe care trebuie sa le

faca altii.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Nu, dar poate sa atraga aten+ia. Ati facut a9a ceva?

Domnul Fenyo Andrei
Am avut discu+ii atat la nivel guvernamental cat 9i la nivel local.

Dornnul Presedinte Hazarian Constantin
Si care au fost rezultatele?

Domnul Fenyo Andrei
De multe ori a fost „da, da, da” 9i s-a facut altceva.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Din partea cui?

Domnul Fenyo Andrei
Din partea partenerilor.

31



Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Guvernul ce ar trebui sa faca, avand in vedere ca sunt foarte multe

documentatii de urbanism si acte de autorizare care stau la cabinetul
prirnarului general 9i nu sunt semnate?

Domnul Fenyo Andrei
Nu 9tiu daca guvernul poate sa puna un primar sa semneze ni9te

acte.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Asta voiam sa spun, pentru ca ati spus ca din partea tuturor

partenerilor. De fapt guvernul nu are competenla sa Ti spuna unui primar
sa semneze.

Domnul Fenyo Andrei
Dar sunt problerne care vin din legislatie, nu din modul Tn care T§i

desfa9oara activitatea primaria.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Problemele care ne sunt sesizate noua la Comisia de urbanism sunt

inclusiv probleme derivate din faptul ca fiecare primarie din Bucure§ti
interpreteaza Tn felul ei legislatia. Dar Ordinul Arhitectilor putea sa se
implice mai mutt, sa faca un cadru general de aplicare a legii Tn primariile
sectoarelor din Bucure9ti 9i Tn Primaria Capitalei, ca sa nu existe o
interpretare diferita a legii. Nu ati fi fost atat de dezamagit de Comisia de
urbanism daca v-a+i fi implicat mai rnult 91 ati fi creat acest cadru general
in care sa se desfa9oara activitatea. Ca sa nu T9i dea fiecare cu parerea,
pentru ca foarte multi dintre cei care elibereaza certificate de urbanism nu
sunt arhitecti, nu sunt urbani9ti, sunt ingineri care elaboreaza certificate
de urbanism. Cred ca puteji sa faceji ni9te norme.

Domnul Fenyo Andrei
Da, dar sunt interne, se aplica doar membrilor.

Domnul Petrea Serqiu
Noi suntem aici pentru ca noi, Tnainte de orice, am vrea pujina

transparen+a 9i predictibilitate. Am vrea sa ni se raspunda Tn termen legal
de catre emitentul actului, de catre reprezentanjii primariei.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
sa 9titi ca 9i eu sunt dezamagit, pentru ca aceasta comisie este

egala cu zero. Nu ne baga nimeni Tn seama. I-am adresat primarului
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general nenumarate solicitari pentru a respecta legea. Dumneavoastra
vorbiti de cadrul legal care este perfectibil. Dar Tndaratnicia de a nu
respecta nimic din lege nu poate fi considerata decat rea voin{a. I-am rugat
mai devreme pe cei de la Urbanism sa vina un reprezentant aici. Nu ii
intereseaza. L-am invitat pe domnul primar general la Comisia de
urbanism. Nu a venit niciodata. in schimb, se duce si ia in considerare
hotararile, care sunt consultative in conformitate cu legea, ale Comisiei
Tehnice. Ordinul pe care iI reprezentaji este de elita, are voce, este unicul
care poate vorbi Tn domenlul acesta. Este important vectorul de
comunicare publica

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Daca Ordinul Arhitectilor ar emite niste norme consultative, va

garantez ca nicio prirnarie de sector §i nici Primaria Capitalei nu ar avea
curaj sa treaca peste ele. Ele ar putea fi redactate Tn colaborare cu
Ministerul Dezvoltarii care se ocupa de partea aceasta de legisla jie sau le
poate face Ordinul Arhitecjilor 9i le poate prelua Ministerul Dezvoltarii, cu
amendamentele pe care Ie mai fac ei. S-au acutizat problemele, pentru ca
nici dumneavoastra nu v-aji facut partea dumneavoastra de treaba.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
Spuneam despre C. T. A. T.U. Cred ca aici dumneavoastra aveti un

cuvant de spus, pentru ca acel aviz consuttativ este, de fapt, un aviz
determinant.

Domnul Consilier Milea Dan
Deciziile C. T. A. T. U. sunt consultative pentru arhitectul-9ef, in decizia

pe care o ia Tn emiterea avizului respectiv. Nu este obligatorie, dar este o
decizie luata de ni9te profesioni9ti, cel putin a9a scrie Tn lege. Ei au voie
sa invite pe cine vor in comisia aceea. vad ca domnul §uhan nu a fost
revoltat ca aceasta comisie nu s-a Tntrunit doi ani de zile 9i nu pi-a pus
Tntrebarea, de9i cred ca era prin Comisia asta de urbanism 9i Tn mandatul
trecut

Dornnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
Nu am fost.

Domnul Consilier Milea Dan
Atunci ma scuzati.

Domnul Fenyo Andrei
Ceea ce a9 vrea eu sa spun este ca urbanismul este despre interesul

general. Orice investitor, orice dezvoltator, orice proprietar de teren din
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acest oras, in momentul Tn care doreste sa faca o interventie, interesul lui
particular din punctul de vedere al urbanismului se subordoneaza
interesului general. in momentul Tn care avem regulamente de urbanism
bune, acele regulamente ajuta 9i sirnplifica luarea unor decizii ce vin 9i
limiteaza interesul privat al unei persoane, fiindca ele sunt sustinute de
votul Consiliului, au puterea Consiliului in spate. Altfel, sunt situa Iii in care
Comisia evalueaza care din interese este mai puternic Tn situatia
respectiva, dar Tntotdeauna va pune accentul pe interesul general.
Problema este alta: in zona asta a deciziilor punctuale nebazate neaparat
pe regulament, Tntr-o situa jie contextuala, e posibil ca Tn acele decizii
componenta subiectiva sa fie un pic prea mare. Ar trebui sa fie o opinie
mai obiectiva.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Eu sunt de acord cu ce spuneji dumneavoastra, numai ca acutizarea

problemelor pe care ati sesizat-o un pic mai devreme 9i ati sesizat-o foarte
bine, nu vine din aceasta problema, vine din faptul ca sunt foarte multe
dosare de autorizare, dosare de edificare 9i Tn special dosare de urbanism
care nu au fost puse pe ordinea de zi, nici respinse, nici aprobate, sunt
tinute de circa doi ani 9i jumatate fara a primi petentii vreo explicatie sau
vreo motivare, ceea ce din punctul meu de vedere este un abuz. Noi
suntem dati Tn judecata nu pentru ca nu am aprobat sau pentru ca am
respins anumite documenta+ii de urbanism, ci pentru ca ele nu sunt puse
pe ordinea de zi. §i noi suntem daTi Tn judecata pentru obligatia de a face.

Domnul Consilier Milea Dan
Dar nu suntem noi dati Tn judecata, este dat primarul.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
§i sentinja de la Cluj?

Domnul Consilier Milea Dan
Acolo era vorba despre altceva.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
Ca principiu, ni se repro9eaza acela9i lucru.

Domnul Consilier Milea Dan
Acolo era vorba despre un PUZ care a fost aprobat Tn 2004 §i era

expirat. Era vorba despre PUG-ul care ii bagase Tn verde proprietatea 9i
nu fusese expropriat.
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Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
Nu vorbim de obiectul cauzei, ci de motivul invocat de instanta

pentru sanctionarea noastra. lar motivul invocat de instanla a fost
pasivitatea consilierilor generali. Nu vorbim de obiectul cauzei.

Domnul Consilier Milea Dan
Dar nu era primarul Tn cauza aceea.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
Tocmai, erau consitierii generali.

Domnul Consilier Milea Dan
Pentru ca instanta a considerat ca e de competenta Consiliului

General.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Ti dau cuvantul domnului Moraru.

Domnul Oonsilier Moraru Adrian Flavius
Eu a9 vrea sa Tnteleg de la invitajit no9tri ce doresc ei de la Consiliu,

punctual, nu de la primarie. A+i spus, la un moment dat, ca ati dori mai
multi transparenta 9i mai multi predictibilitate, dar mai degraba tot pe
zona de executiv, de la Direc+ia de Urbanism 9i de la primar, ca nu 9tiu cu
ce sa va ajutam noi. Noi puteam sa va ajutam cu un nou PUG, dar nici pe
acela nu TI face Consiliul. Este un contract in desfa§urare de care se ocupa
executivul. Aceasta administra+ie a intrat Tn primarie Tn 2020. Suntem Tn
2023 9i pe PUG nu s-a avansat cu nimic. Acesta era marele progres pe
care orice arhitect 9i orice urbanist 9i l-ar fi dorit, sa aiba o reglementare
clara, moderna, adusa Ia zi, adusa Tn realitate. Noi avem niste
reglementari de cand nici nu visam cum o sa se dezvolte Bucure9tiul. Not
inca pe acele reglementari construim.

Legat de transparenla, eu sunt autorul unei hotarari de consiliu prin
care am cerut ca autorizajiile de construire sa fie puse pe site. Oricum,
primarul nu o catadicsit sa o puna Tn aplicare. §titi ca noi avem o problerna
cu Greenfield-ul. Ar fi fost interesant pentru tot publicul larg 9i pentru
cumparatori, cand se apuca sa cumpere, sa vada autorizatiile 9i
documentele suport. De exemplu, a9 fi vrut 9i eu sa vad studiul de trafic
de la Greenfield, cine I-a semnat 9i ce spune Tn el. Ni se spune ca nu se
poate ie9i din Greenfield. Studiul de trafic spune ca e in regula sa fie o
singura banda, sa iasa toata lumea pe acolo. De aceea mi-a9 fi dorit 9i eu
mai multi transparenji.
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Domnul Consilier Milea Dan
Autorizatiile pentru Greenfield Ie da prirnarul sectorului 1.

Domnul Consilier Moraru Adrian Flavius
Eu vorbeam in general.

Domnul Consilier Milea Dan
PUZ-ul Greenfield a fost Tn Consiliul General. Cel care 1-au votat stiu

bine de ce 1-au votat.

Domnul Consilier Moraru Adrian Flavius
Un alt punct. Eu vad ca tot ce Tnseamna dezvoltari imobiliare sunt

reprezentate Tn fata autoritatilor de avocati, nu de urbani§ti. Chiar Pi atunci
cand lucrurile sunt strict tehnice de urbanism. Fac apel la dumneavoastra
sa ruga+i clientii, atunci cand lucra{i pentru diver9i clienti, sa ii convingeji
ca in rela Iia cu primaria, in problemele de arhitectura 9i de urbanism, sa
nu mai trimita la primarie avocati care ameninta administratia, de§i vorbim
de lucruri care tin de urbanism. Atitudinea asta !ine de mentalitatea pe
care o are dezvoltatorul 9i de ceea ce Ti spune un avocat: „TI dam in
judecata 9i ca9tigam!”. §i cinci ani de zile mai tarziu sunt inca in procese,
in Ioc sa stea la discutie cu arhitectii

Un alt lucru este acesta cu terenul. Eu am o cladire care poate sa
fmi genereze o serie de probleme. Lisaji-ma sa o demolez!

Domnul Consilier Milea Dan
A+i injeles gre9it. Aici erau probabil doua-trei cazuri punctuale.

Spune ce pui Tn Ioc, sa vedem daca se integreaza.

Domnul Consilier Moraru Adrian Flavius
Dar poate nu vreau sa pun nimic Tn loc. Poate vreau sa pun samanta

de gazon. Dar sa nu rna lasati pe mine sa desfiintez pentru ca trebuie sa
spun ce vreau sa fac acolo, e ca 9i cand mi-ai spune: nu ai voie sa Qi vinzi
rna9ina decat daca ne spui cum o sa circuli prin ora9. Eu am un bun 9i e
dreptul meu sa fac ce vreau cu el, nu trebuie sa spun cu ce iI Tnlocuiesc.

Rejineti apelul meu: sa incercati sa fiti prezenji atunci cand sunt
dosare punctuale, cu reprezentantii Ordinului Arhitectilor §i sa dati din
coate sa intrati Ia masa discutiilor alaturi de avocati

gi va mai Tntreb inca o data: de la noi, de la Consiliu, ce rugaminte
aveti?
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Domnul Fenyo Andrei
Domnul Hazarian ne-a invitat la 9edinta comisiei pentru ca, in felul

acesta, doleantele noastre §i ce avem noi de spus sa ajunga la anumite
urechi care pot sa faca ceva.

Eu Tncurajez orice arhitect sa-9i susjina cat poate de tare crea+ia.
Dar mai sunt 9i alti speciali9ti, urbani9tii, care sunt diferiji de arhitecti 9i
care au alta organizatie care se ocupa de ei 9i acolo e alta discu jie, Ce pot
sa fac este doar sa Tncurajez arhitectii 9i membrii Ordinului sa fie cat mai
dispu9i Tn a-9i sus+ine actul de crea+ie.

Domnul Consilier Moraru Adrian Flavius
Ora9ul acesta este a9a urat 9i pentru ca a fost construit cu avocaji,

nu cu arhitecti.

Domnul Fenyo Andrei
Tocmai de aceea spuneam ca nu e bine sa facem urbanism cu

oameni specializa{i Tn justitie. Sunt doua lucruri total diferite 9i nu
Tntotdeauna partea legala se suprapune perfect pe ce Tnseamna mod
potrivit de a rezolva lucrurile din punctul de vedere al urbanismului. Sunt
ni9te reguli foarte clare, bine definite, e bine sa ne subordonam lor, dar
cand discutam despre solutii, acolo mai degraba urbani9til, arhitecjii,
speciali9tii 9i comunitatea sunt in stare sa gaseasca o solu jie mai buna
decat justijia. Bine ar fi sa ne Tntelegem Tntre noi vizavi de ce este mai bine
9i sa nu ajungem sa rezolvam lucrurile Tn instan@ sau cu avocati.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Eu v-am invitat pentru ca, din cate am Tnteles, aparatul administrativ

nu participa la discujii cu Ordinul Arhitecjilor. Rolul acestei invitajii a fost
acela de a fi auziti de catre Consiliul General. Ordinul Arhitectilor a
colaborat cu Primaria Capitalei la proiectul privind cursul Dambovijei 9i alte
proiecte de genul acesta, dar pe zona aceasta de blocaj nu cred ca exista
un dialog.

Domnul Fenvo Andrei
in momentul acesta nu cred ca exista, dar au existat discutii inainte

ca aceste noi masuri sa fie implementate.

Domnul Presedinte Hazarian Constantln
Si cum s-au concretizat discutiile?

Domnul Fenvo Andrei
S-a Tntamplat ceea ce 9tim Tn momentul de fala.
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Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Au fost schimbari masive Tn bine?

Domnul Fenyo Andrei
Schimbari masive Tn bine nu Tnseamna masura cu certificatul de

urbanism.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Nu, Tnseamna inclusiv masura eliberarii actelor Tn timp util.

Consideraji ca s-a rezolvat problema asta?

Domnul Fenyo Andrei
Eu consider ca, in primul rand, o autoritate trebuie sa respecte legea.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
§i o respecta sau nu?

Domnul Fenyo Andrei
in momentul de faji, la noi, la Ordin, apar din partea membrilor

observajii privind termenele foarte lungi.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Adica depa9irea termenelor legale.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
Ne-a ajutat instanta, in Tn{elepciunea ei, 9i a respins contestatia

facuta de domnul primar general in legatura cu amenzile prirnite, tocmai
pe aceasta speji, adica depa9irea terrnenului de 30 de zile.

Domnul Fenyo Andrei
Prirnarul este om politic 9i ia decizii politice.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
la decizii politice, dar asta este o chestiune administrativa.
Apropo de demolare, fmi interzice legea sa demolez? Fac ce vreau,

in limitele legii.

Domnul Consilier Milea Dan
Dar daca demolez 9i fac un palat !iganesc pe Calea Victoriei, cum

ma opre9te primarul?
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Domnul Fenvo Andrei
Ca sa apara o construc{ie noua, exista procesul de autorizare.

Domnul Consilier Milea Dan
Da, se 'incadreaza Tn CUT, in regim de Tnaltime, in POT, in tot ce

trebuie, in retrageri, palat !iganesc.

Domnul Fenyo Andrei
Aici discutia nu este despre calitatea arhitecturala.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
va rog sa nu folositi termenul „palat !iganesc”. va rog sa va cereji

scuze.

Domnul Consilier Milea Dan
De ce, palat !iganesc este termen peiorativ?

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
La modul Ia care o spuneti, da.
Odata ca trebuie certificat de urbanism 9i autorizatie pentru

desfiin+are 98 trebuie certificat de urbanism 9i autoriza jie pentru construire.

Domnul Consilier Milea Dan
Eu vreau sa va spun ca nu exista niciun instrument la Tndemana

primarului sa opreasca orice abuz 9i orice fantezie, atata timp cat se
Tnscrie Tn CUT, POT, retrageri 9i aIji indicatori urbanistici.

Domnul Consilier Visan Horia Alexandru
Poate ar fi cazul sa facem si noi odata PUG-ul, sa fie rezolvat PUG-

ul 9i atunci o sa aiba primarul toate instrumentele necesare.

Domnul Consilier Milea Dan
Primarul a actionat Tn doua-trei cazuri punctuale 9i acum Ti sariti Tn

cap 9i Tl demonizaji.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Nu TI demonizam, dar nu poli sa sustii ca exista vid legislativ pe o

zona 9i sa faci un abuz Tncercand sa corectezi un vid legislativ.

Domnul Consilier Milea Dan
Cine a considerat ca este un abuz?
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Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Noi consideram ca este un abuz sa-i spui cuiva ca nu ii dai certificat

de urbanism in vederea desfiintarii, decat daca Tji spune ce construie9te
dupa aceea.

Domnul Fenyo Andrei
Sunt ni9te proceduri definite in lege. Se presupune ca oamenii care

acjioneaza Tn cadrul comisiilor sunt ni9te oameni responsabili.

Domnul Consilier Milea Dan
Nu sunt responsabili.

Domnul Fenvo Andrei
Atunci avem o problema aici.

Domnul Consilier Milea Dan
Nu, aveti o problema cu singurul om care ar vrea sa se opuna unor

aberatii. Pana la urma, toate aberatiile astea au avut semnaturi de la
arhitecji 9i de la urbani9ti.

Domnul Petrea Serqiu
Totu§i trebuie sa lamurim, pentru ca vorbim de doua lucruri distincte.

Pe de o parte respectarea unor coeficienti pe care i-ati precizat, POT,
CUT, regim de TrIal{ime, studii de trafic, studii de specialitate, Tnsorire 9i
a9a mai departe. gi in paralel cu aceasta valoarea estetica sau calitatea
tehnica a unei cladiri, sau valoarea dimensiunii culturale. Noi rezolvam
ni9te par{i tehnice, respectam ni9te suprafe{e de spatiu verde, dar partea
estetica nu poate fi impusa. Ea rezulta din foarte multe procese care
presupun 9i un act de crea+ie. ei practic durnneavoastra spuneji ca ar
trebui sa existe un filtru pentru felul Tn care acest produs estre inserat.

Domnul Consilier Milea Dan
Eu va spun foarte clar ca nu exista niciun filtru. Singurul filtru este

numai Tn cazul elaborarii PUD-urilor 9i PUZ-urilor, prin avizele respective
9i prin comisiile tehnice C. T.A. T.U. care, pana la urrna, se pot pronun+a pe
frumusetea unei cladiri Tn spatele unor aspecte tehnice. Tn rest nu exista
nimic. Din momentul Tn care i-at dat certificatul de urbanism, poate sa vina
cu orice. Daca eI, matematic, se Tnscrie Tn toti coeficientii urbanistici, nu
mai poate sa-I opreasca nimeni din administra jia locala. Poate va gandiji
dumneavoastra, ca arhitecji 9i ca profesioni9ti, ce ar putea sa se faca.
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Domnul Fenvo Andrei
Atunci nu mai dam deloc certificat, fiindca exista riscul, ca daca este

emis certificatul, este posibil ca Tntr-un Ioc sa apara o grozavie. Trecand
prin toate filtrele legale, 9ansa ca acolo sa iasa o grozavie persista 9i
atunci singura varianta prin care sa nu se Tntample lucrul asta, neputand
sa modificam legea, neputand sa facem alte demersuri, este sa nu dam
voie sa se Tntample nirnic.

Domnul Consilier Milea Dan
Eu nu am spus a§a ceva. Poate ca ar fi bine sa Tntrebi de fiecare

data: ce vrei sa faci acolo? Pentru ca dupa ce Ti dai certificatul, nu mai ai
niciun instrument sa II opre9ti.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
va anunt ca nu mai avem cvorum
va muljumesc ca aji participat!
Declar sedinta comisiei de urbanism Tnchisa
La revedere!

Sedinta comisiei s-a Tncheiat Ia ora 17.20

Nota: Consemnarea voturilor s-a realizat Tn conformitate cu
rezultatele generate de platforma online de videoconferinta WebEx pe
care s-a desfa9urat 9edinja precum 9i pe baza votului exprimat verbal de
catre consilierii generali.

PRE§EDINTE,
Constantin Hazarian

SECRETAR
Dan Milea

41


